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 the topic of memo addressed cultural criticism; as one of  the theory postmodern,  as it 

seeking to fill the gaps which left by the previous stage, that got all her attention on aesthetic 

in the literature, Whereas Cultural criticism focused on the cultural phenomenon and its 

underlying cultural patterns reveal the ugliness of culture disguised as aesthetic discourse. 

 Research section into two chapters; Detach the first theory, consisting of the concept 

of cultural criticism, its origins and main pillars, in order to deal with manifestations of 

cultural patterns by presenting the concept and types of cultural patterns,The second chapter 

was devoted to an applied study of the novel "Quattro" by Marzaq Qutash, which was filled 

with cultural patterns. The research elicited the cover of the novel,And to present salient title 

approaches, which are a collection of social, religious, and political patterns.  

 Le thème de le mémoire  abordait la critique culturelle comme une théorie littéraire et 

critique postmoderne, car elle cherche à combler les lacunes et les lacunes laissées par 

l’étape précédente, qui concentrait son attention sur l’esthétique dans l’extrapolation des 

textes littéraires, tandis que la critique culturelle concentrait son attention sur le phénomène 

culturel et ses modèles culturels intégrés qui révèlent la laideur de la culture cachée derrière 

le manteau esthétique du discours.  

  La recherche a été divisée en deux chapitres, le premier chapitre théorique 

comprenant le concept de critique culturelle et ses origines et les piliers les plus importants 

sur lesquels il est basé, pour aborder les manifestations des modèles culturels en présentant 

leur concept et leurs types, Le deuxième chapitre était consacré à l’étude appliquée du 

« Quattro » de Merzak Bakhtash, qui a été célébré par une série de modèles culturels, et la 

recherche a lu la couverture du roman, et la présentation des approches du titre, qui est une 

collection de modèles sociaux, religieux et politiques. 


